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Abstract (en)
[origin: US2023160395A1] Described is a rotor disk (40) for a compressor (29, 32) of a gas turbine, in particular an aircraft gas turbine (10), the rotor
disk having a main body (42), at least one rotor arm (44) projecting from the main body (42) in the axial direction (AR), the rotor arm (44) having, in
a sectional view taken in a sectional plane defined by the axial direction (AR) and the radial direction (RR) a beginning portion (44a) merging into the
main body (42); an end (44e) portion remote from the main body (42) and forming a kind of free end in the axial direction (AR), the beginning portion
(44a) and the end portion (44e) being interconnected by an intermediate portion (44z), characterized in that the intermediate portion (44z) is curved
with at least one radius of curvature (Ri, Ra).

Abstract (de)
Beschrieben wird eine Rotorscheibe (40) für einen Verdichter (29, 32) einer Gasturbine, insbesondere Fluggasturbine (10), miteinem Hauptkörper
(42),wenigstens einem in Axialrichtung (AR) von dem Hauptkörper (42) vorstehenden Rotorarm (44),wobei der Rotorarm (44) bezogen auf eine
Schnittansicht in der durch die Axialrichtung (AR) und die Radialrichtung (RR) aufgespannten Schnittebene aufweist:einen in den Hauptkörper (42)
übergehenden Anfangsabschnitt (44a);einen von dem Hauptkörper (42) entfernten Endabschnitt (44e), der in Axialrichtung (AR) eine Art freies Ende
bildet,wobei der Anfangsabschnitt (44a) und der Endabschnitt (44e) mittels eines Zwischenabschnitts (44z) miteinander verbunden sind,dadurch
gekennzeichnet, dass der Zwischenabschnitt (44z) gekrümmt ausgebildet ist mit wenigstens einem Krümmungsradius (Ri, Ra).
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